

## EVIDENCE

*(Recorded by Electronic Apparatus)**[Texte]*

Thursday, November 22, 1984

• 0935

**The Clerk of the Committee:** Good morning. I see we have a quorum present. Our first order of business is the election of a chairman, so I am prepared to take motions to that effect. Mr. Fretz.

**Mr. Fretz:** I nominate Stan Schellenberger to be chairman of the House of Commons Standing Committee on Indian Affairs and Northern Development.

**Mr. Allmand:** Good choice.

**Mr. Turner (Ottawa—Carleton):** I second the motion.

**The Clerk:** It is moved by Mr. Fretz, seconded by Mr. Turner, (Ottawa—Carleton), that Mr. Schellenberger be named chairman of this committee. Agreed?

**Some hon. members:** Agreed.

**The Clerk:** Agreed. I would ask Mr. Schellenberger to take the Chair.

**The Chairman:** Gentlemen of the committee, I appreciate the nomination. It has been an active committee in the 12 years during which I have been a member of it and has done a number of things I consider to have been very important to the northern and Indian communities of this country. Now as chairman, I hope that I can carry on the tradition of past chairmen—that is, to keep the meeting in order but, yet, open to discuss the issues.

I appreciate seeing here some of the members who have served on the committee before. But I am sure those members may not know some of the new members who have joined our committee. So maybe it would be in order before we begin the other procedures we have, for us just to introduce ourselves to one another, as we will be working together over the next number of years. Maybe I can start with Jack Scowen down at the end there.

**Mr. Scowen:** I am Jack Scowen from Mackenzie. That represents all of the northeast of Saskatchewan plus half the south.

• 0940

**Mr. Warner:** Norman Warner, Stormont—Dundas. I am close to the the St. Regis Indians.

**Mr. Holtmann:** Felix Holtmann. I am from right in the heart of the continent, between Lake Winnipeg and Lake Manitoba.

**M. St-Julien:** Guy St-Julien de l'Abitibi, dans la région du Grand Nord.

Merci.

**Mr. Suluk:** Thomas Suluk, Nunatsiaq, from the North Pole to James Bay and to South Baffin.

**Some hon. members:** Hear! Hear!

## TÉMOIGNAGES

*(Enregistrement électronique)**[Traduction]*

Le jeudi 22 novembre 1984

**Le greffier du Comité:** Bonjour. Nous avons le quorum. La première question à l'ordre du jour est l'élection d'un président, et je suis prêt à accepter des motions à cet effet. Monsieur Fretz.

**M. Fretz:** Je propose la candidature de Stan Schellenberger au poste de président du Comité permanent de la Chambre des communes des affaires indiennes et du Nord.

**M. Allmand:** C'est un bon choix.

**M. Turner (Ottawa—Carleton):** J'appuie la motion.

**Le greffier:** M. Fretz propose, appuyé par M. Turner (Ottawa—Carleton): que M. Schellenberger soit nommé président de ce Comité. Êtes-vous d'accord?

**Des voix:** D'accord.

**Le greffier:** Bien. Je vais donc demander à M. Schellenberger d'assumer la présidence.

**Le président:** Messieurs les membres du Comité, je vous remercie de m'avoir nommé à ce poste. Voilà 12 ans que je suis membre de ce Comité, et je peux vous dire qu'il a accompli beaucoup de choses très importantes pour le Nord et les localités indiennes de l'ensemble du pays. En tant que président, j'espère pouvoir maintenir la tradition de mes prédécesseurs, à savoir le respect des procédures tout en préservant la spontanéité des discussions et la liberté des opinions.

Je constate que certaines personnes ici présentes étaient déjà membres du Comité dans la législature précédente, mais il se peut cependant qu'elles ne connaissent pas tous les nouveaux membres de notre Comité. En conséquence, je propose que nous nous présentions chacun à son tour afin que nous nous connaissions mieux, puisque nous allons travailler ensemble pendant un certain nombre d'années. Commençons par Jack Scowen, tout au bout là-bas.

**M. Scowen:** Jack Scowen, de la circonscription de Mackenzie. Cette circonscription couvre tout le nord-est de la Saskatchewan plus la moitié du sud.

**M. Warner:** Norman Warner, Stormont—Dundas. Je suis tout proche de la réserve de St. Regis.

**M. Holtmann:** Felix Holtmann. Je viens du coeur même du continent, entre le lac Winnipeg et le lac Manitoba.

**Mr. St-Julien:** Guy St-Julien from Abitibi, in the great northern region.

Thank you

**M. Suluk:** Thomas Suluk, Nunatsiaq, du Pôle Nord jusqu'à la Baie James et au sud de la terre de Baffin.

**Des voix:** Bravo!